
 

 
 

V Brně dne 26. dubna 2021 
 

 

Vážená paní senátorko, vážený pane senátore, 

zjistili jsme, že v rámci Sněmovního tisku č. 1116 došlo mimo jiné ke schválení zvýšení slevy 

na druhé, třetí a další dítě ovšem s tím, že celková roční částka není dělitelná dvanácti tak, 

aby vyšlo celé číslo.  

Právě dělitelnost této slevy dvanácti beze zbytku je důležitá proto, že její jedna dvanáctina je 

měsíčně uplatňována při výpočtu mezd (§ 35ba odst. 3 ZDP), což je hlavním důvodem, proč 

nikdy v minulosti nebyla uplatněna jiná, než beze zbytku dělitelná částka. 

Pokud by návrh zůstal ve verzi schválené Poslaneckou sněmovnou, výrazně by to 

zkomplikovalo mzdovou evidenci a pro podnikatele (zaměstnavatele) by to představovalo 

také zbytečné náklady například na úpravy softwaru. 

Na podobný problém jsme již upozorňovali v loňském roce, kdy Poslanecká sněmovna 

schválila základní slevu na poplatníka. Ani tato nebyla ve verzi schválené Poslaneckou 

sněmovnou dělitelná dvanácti a chybu následně napravil Senát.   

Proto bychom vás chtěli požádat, abyste tuto zjevnou chybu opravili tak, aby výše slevy bylo 

číslo dělitelné dvanácti beze zbytku. To je možné provést adekvátním zvýšením nebo 

snížením uvedené slevy. Která cesta se nakonec zvolí, není z tohoto hlediska podstatné. 

Jako Komora se vyjadřujeme pouze k jednodušší aplikaci předmětného návrhu. 

V případně dalších dotazů se obracejte na člena Prezidia a vedoucího Sekce daně z příjmů 

právnických osob. Ing. Bc. Jiřího Nesrovnala na telefonním čísle 602 771 822 nebo emailu 

nconsult@nconsult.cz. 

 
S pozdravem  
 

 
 
Ing. Petra Pospíšilová      Mgr. Ing. Petr Toman       Ing. Bc. Jiří Nesrovnal  
prezidentka KDP ČR        viceprezident KDP ČR       člen Prezidia KDP ČR,  

     vedoucí Sekce DPPO 

 
 
 
 
 
 

https://www.zakonyprolidi.cz/cs/1992-586#p35ba
https://www.kdpcr.cz/informace/potrebne-zmeny-podporujici-podnikatele-kazi-nektere-neprodiskutovane-navrhy-a-hlavne-nejistota-co-bude-vlastne-platit
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